

REVIEW OF ENVIRONMENTAL ASSESSMENT PROCESSES

WHAT WE'VE DONE & WHERE WE'RE GOING >>



JANUARY 2016

INTERIM APPROACH AND PRINCIPLES

Announcement of an interim approach and principles that apply to major projects under review



JUNE 2016

REVIEW OF ENVIRONMENTAL ASSESSMENT PROCESSES LAUNCHES

Launch of the review along with the Terms of Reference for an Expert Panel, and a comment period for the public, Indigenous groups and stakeholders.



JULY 2016

MEETING WITH INDIGENOUS GROUPS

The Minister of Environment and Climate Change meets with leaders from Indigenous groups to get feedback on plans and discuss representation on the Multi-Interest Advisory Committee.



AUGUST 2016

EXPERT PANEL

Announcement of the four-person Expert Panel to review environmental assessment processes.



AUGUST 2016

MULTI-INTEREST ADVISORY COMMITTEE

The Multi-Interest Advisory Committee holds its first meeting. The Committee provides advice to the Expert Panel and has equal representation from Indigenous organizations, environmental groups and industry associations.



SEPT - DEC 2016

ENGAGEMENT WITH CANADIANS

The Expert Panel engages with Indigenous peoples, stakeholders, and the public: both online at EAreview.ca and in-person.



MARCH 31, 2017

EXPERT PANEL REPORT

The Expert Panel submits its report to the Minister of Environment and Climate Change.



APRIL 2017

PUBLIC COMMENT PERIOD

Canadians are invited to share their views on the Expert Panel's report by visiting LetsTalkEA.ca

We're here



SPRING - SUMMER 2017

ENGAGEMENT WITH INDIGENOUS GROUPS AND STAKEHOLDERS

The Government of Canada will engage with Indigenous groups and stakeholders as it considers options for potential legislative, regulatory or policy changes.



SUMMER - FALL 2017

THE PATH FORWARD

The Government of Canada will review the recommendations made by the Expert Panel and the feedback gathered from Canadians on the Panel's report. In fall 2017, the Government will consider options for potential legislative, regulatory or policy changes.

EXAMEN DES PROCESSUS D'ÉVALUATION ENVIRONNEMENTALE

CE NOUS AVONS ACCOMPLI ET OÙ NOUS ALLONS >>



JANVIER 2016

APPROCHE ET PRINCIPES PROVISOIRES

Annnonce d'une approche et de principes provisoires qui s'appliquent aux grands projets à l'étude.



JUIN 2016

LANCEMENT DE L'EXAMEN DES PROCESSUS D'ÉVALUATION ENVIRONNEMENTALE

Lancement de l'examen, annonces du mandat du Comité d'experts et d'une période de consultation du public, des groupes autochtones et des intervenants.



JUILLET 2016

RENCONTRE AVEC LES GROUPES AUTOCHTONES

Le ministre de l'Environnement et du Changement climatique rencontre les chefs des groupes autochtones pour savoir ce qu'ils pensent des plans et discuter de la mise sur pied d'un Comité consultatif multilatéral.



AOÛT 2016

COMITÉ D'EXPERTS

Annnonce de la mise sur pied du Comité d'experts de 4 membres chargé d'examiner les processus d'évaluation environnementale.



AOÛT 2016

COMITÉ CONSULTATIF MULTILATÉRAL

Les membres du Comité consultatif multilatéral tiennent leur première réunion. Le Comité consultatif conseille le Comité d'experts et est composé à part égale d'organisations autochtones, de groupes environnementaux et d'associations industrielles.



SEPT - DÉC 2016

MOBILISATION DES CANADIENS

Le Comité d'experts engage un dialogue avec les peuples autochtones, les intervenants et le public, à la fois en personne et en ligne à examenEE.ca.



31 MARS 2017

RAPPORT DU COMITÉ D'EXPERTS

Le Comité d'experts présente son rapport à la ministre de l'Environnement et du Changement climatique.



AVRIL 2017

PÉRIODE DE CONSULTATION PUBLIQUE

Les Canadiens sont invités à faire part de leurs commentaires sur le rapport du Comité d'experts en visitant ParlonsEE.ca.



PRINTEMPS - ÉTÉ 2017

CONSULTATION DES GROUPES AUTOCHTONES ET DES INTERVENANTS

Le gouvernement du Canada consulte les groupes autochtones et les intervenants au moment d'envisager des modifications à apporter à la loi, aux règlements ou aux politiques.



ÉTÉ - AUTOMNE 2017

PROCHAINE ÉTAPE

Le gouvernement du Canada examine les recommandations formulées par le Comité d'experts et les commentaires des Canadiens sur le rapport du Comité. À l'automne 2017, le gouvernement examine la possibilité d'apporter des modifications à la loi, aux règlements ou aux politiques.